

藥物食品分析

JOURNAL OF FOOD AND DRUG ANALYSIS

Vol.10 No.4

December 2002

目 錄 CONTENTS

Editorial

- Celebrating Our Tenth Anniversary of JFDA 195
ERICK TSI-TEE SUEN

Review Article

1. Pyrrolizidine Alkaloids - Tumorigenic Components in Chinese Herbal Medicines and Dietary Supplements 198
PETER P. FU, YA-CHEN YANG, QINGSU XIA, M.W. CHOU, Y.Y. CUI AND G. LIN
Pyrrolizidine Alkaloids (吡咯烷生物鹼) – 中草藥與膳食補充品之致癌成分
PETER P. FU, YA-CHEN YANG, QINGSU XIA, M.W. CHOU, Y.Y. CUI AND G. LIN
2. Applications of Polyion-sensitive Electrodes to Pharmaceutical Domain: a Mini-review 212
AN-RONG LEE, LI-CHIEN CHANG, VICTOR C. YANG, LI-HENG PAO AND DA-PENG WANG
回顧聚離子感測電極在藥學領域之應用
李安榮 張立乾 楊志民 鮑力恆 王大鵬
3. Flavonoids in Herbs : Biological Fates and Potential Interactions with Xenobiotics 219
PEI-DAWN LEE CHAO, SU-LAN HSIU AND YU-CHI HOU
中草藥黃酮類：生物體內之命運及與外源物之交互作用
李珮端 徐素蘭 侯鈺琪
4. Current Status and Detection of Genetically Modified Organism 229
TZU-MING PAN
基因改造生物之現況與檢驗
潘子明
5. Molecular Typing of *Salmonella enterica* serovars Typhimurium, Typhi, and Enteritidis Isolated in Taiwan 242
HAU-YANG TSEN
台灣分離鼠傷寒、傷寒及腸炎沙門氏桿菌血清型菌株之分子分型
曾浩洋

6. Phototoxicology and Photocarcinogenesis at the U.S. Food and Drug Administration's National Center for Toxicological Research	252
PAUL C. HOWARD, REEDER L. SAMS II, JOHN R. BUCHER AND WILLIAM T. ALLABEN	
美國藥物食品管理局，國家毒理研究中心對光毒性與光致癌性效應之研究	
PAUL C. HOWARD, REEDER L. SAMS I. I, JOHN R. BUCHER AND WILLIAM T. ALLABEN	
7. Alpha-hydroxy Acids: Consideration of the Biological Effects and Possible Role in Photocarcinogenesis	258
PAUL C. HOWARD, REEDER L. SAMSII, DONNA A. DENNIS AND WAYNE G. WAMER	
Alpha-hydroxy Acids –皮膚之生物效應及光致癌效應之研究	
PAUL C. HOWARD, REEDER L. SAMS I. I, DONNA A. DENNIS AND WAYNE G. WAMER	
8. Do Topically Applied Skin Creams Containing Retinyl Palmitate Affect the Photocarcinogeneity of Simulated Solar Light?	262
PETER P. FU, PAUL C. HOWARD, SANDRA J. CULP, QINGSU XIA, PEGGY J. WEBB, LONNIE R. BLANKENSHIP, WAYNE G. WAMER AND JOHN R. BUCHER	
曝曬日光下使用含 Retinyl Palmitate 化粧品的致癌性探討	
PETER P. FU, PAUL C. HOWARD, SANDRA J. CULP, QINGSU XIA, PEGGY J. WEBB, LONNIE R. BLANKENSHIP, WAYNE G. WAMER AND JOHN R. BUCHER	
9. Safety Evaluation and Regulatory Control of Pesticide Residues in Taiwan	269
GWO-CHEN LI, SUE-SAN WONG AND MEI-CHEN TSAI	
台灣農藥殘留安全性評估及管制	
李國欽 翁素慎 蔡美珍	

本刊榮獲九十一年度「行政院國家科學委員會獎助國內學術研究優良期刊」優等獎